
Commissievragen van de VVD over de effecten van de coronacrisis op de gemeentelijke Financiën 

De VVD had gevraagd om schriftelijke beantwoording op de vragen; dat is helaas niet tijdig gelukt. De 
mondelingen antwoorden die ik u nu ga geven zal via de griffie alsnog worden toegevoegd in GO bij 
de vragen. 

 

1. Welke activiteit, nieuw of als uitbreiding op lopende, moet de gemeente uitvoeren ten 
gevolge van de coronacrisis ? 
In principe zijn er geen nieuwe activiteiten. Echter is de intensiteit van bestaande 
werkzaamheden sterk toegenomen. Denk hierbij aan toename en intensivering van het 
toezicht door de BOA’s wat heeft geleid tot een tijdelijke toevoeging van andere 
medewerkers aan het BOA- team.  
Tevens is er intensief overleg binnen het sociaal domein, waarbij gedacht moet worden aan 
de sportverenigingen, met organisaties op het gebied van de maatschappelijk ondersteuning, 
uitvoering van de TOZO- regeling via het Noodloket, etc.   
Ook in het fysiek domein zijn er intensieve gesprekken met Huizer ondernemers, wat 
bijvoorbeeld geresulteerd heeft in de campagne “koop lokaal”, met reclameborden langs de 
wegen in Huizen.  
Ook is er intensief contact met de organisatoren van de geplande evenementen in Huizen om 
ook daar te bezien wat de (on)mogelijkheden zijn. Ook dit heeft al geleid tot enkele 
aangepaste vormen van de evenementen. 
Op financieel gebied zijn er een aantal regelingen gemaakt om, voorlopig, tijdelijke 
verlichting te geven, in afwachting van nadere landelijke regelingen. Voorbeelden daarvan 
zijn o.a.: 

Uitstel van betaling tot 1 juli voor belastingen en vorderingen (bijvoorbeeld huurnota’s), 
facturen worden, na controle, direct betaald, opschorten van het opleggen van aanslagen 
marktgelden, etc. 

Daarnaast zijn er regionale werkgroepen waarin gekeken wordt naar zaken die regionaal 
georganiseerd zouden kunnen worden.  
Op de gemeentelijke website is een aparte pagina waarop informatie wordt geplaatst voor 
ondernemers, inwoners en maatschappelijke organisaties. Verdere informatie kunt u ook 
vinden in de mededelingen raad – stand van zaken maatregelen coronavirus – die u (bijna) 
wekelijks van het college ontvangt, alsook in de periodieke nieuwsbrieven van de 
Veiligheidsregio G&V inzake Covid-19.  

 

2.  Welke daarvan zijn het gevolg van landelijke maatregelen, bijvoorbeeld ter ondersteuning 
van het bedrijfsleven en welke zijn door de gemeente geïnitieerd ? 

De meeste regelingen zijn door de gemeente of op regioniveau geïnitieerd.  

Aan landelijke regelingen wordt uitvoering gegeven door de inrichting van het Noodloket, dit 
betreft met name de TOZO-regeling.  

 

3. Wat zijn hiervan de gevolgen voor de gemeentelijke begroting ? 



We gaan er op dit moment vanuit dat we de kosten als gevolg van de coronacrisis vanuit het 
Rijk vergoed krijgen. Aangezien er zowel landelijk als lokaal geen zicht is op de langere 
termijn effecten kunnen daar nog geen prognoses van worden gemaakt. Alles is sterk 
afhankelijk van toevoegingen van landelijke regelingen en wat er besloten wordt omtrent het 
opstarten van de economie. 

 

4. In hoeverre ontvangt de gemeente hiervoor compensatie van de rijks- of provinciale overheid 
? 

Zoals aangegeven bij antwoord 3 gaan we ervan uit dat we de kosten als gevolg van de 
coronacrisis vanuit het Rijk vergoed krijgen. De regelingen zijn nog in ontwikkeling.  

Zo is er per 1 mei een regeling voor sportverenigingen bijgekomen ter compensatie van de 
huur. Hoe de uitvoering gaat plaatsvinden is nog niet geheel duidelijk. 

 

5. Moet voor de uitvoering van maatregelen extra personeel worden ingehuurd en zo ja, wat 
zijn de kosten hiervan ? 
Op dit moment wordt er alleen bij het sociaal domein de bestaande inhuur van consulenten 
verlengd, vanwege de verwachting dat er een toename van aanvragen komt van bijstand en 
WMO voorzieningen, waarvan de vraag, sinds de invoering van de COVID-19 maatregelen, is 
terug gelopen.  
 

6. Welke financiële ondersteuning biedt de gemeente aan maatschappelijke organisaties in het 
kader van de coronacrisis, naast de donatie aan de voedselbank ? 

De Voedselbank heeft een donatie gekregen. Zorgverleners hebben een voorschot gekregen. 
De beoordeling of maatschappelijke organisaties in aanmerking komen voor financiële 
ondersteuning is afhankelijk van de ontwikkelingen van rijksregelingen en de versoepeling 
van de maatregelen vanuit het Rijk.  

In juni zal er een tussenrapportage worden verstrekt aan de raad over COVID-19, de maatregelen, 
aantallen aanvragen en hoe we verder gaan. Deze tussenrapportage zal de stand van zaken t/m eind 
mei weergeven. 

 

Commissievragen van de CU over de effecten van de coronacrisis op de gemeentelijke Financiën 

1. Kunt u per beleidsveld een schets geven hoe de kosten/baten door de coronacrisis veranderen 
? 

De door u gewenste schets is niet te geven, daar we er op dit moment vanuit gaan dat we de 
kosten als gevolg van de coronacrisis vanuit het Rijk vergoed krijgen.  

Aangezien er zowel landelijk als lokaal geen zicht is op de langere termijn effecten kunnen 
daar nog geen prognoses van worden gemaakt.  

Alles is sterk afhankelijk van toevoegingen van landelijke regelingen en wat er besloten wordt 
omtrent het opstarten van de economie. 



 

2. Kan het college de raad frequenter informeren over de financiële gevolgen voor de gemeente 
als gevolg van deze crisis, bijvoorbeeld aan de hand van de eerder gevraagde schets ? 

Het heeft naar onze mening geen zin deze informatie (frequenter) op te stellen, aangezien 
we, zoals bij vraag 1 al aangegeven, er op dit moment vanuit gaan dat we de kosten als 
gevolg van de coronacrisis vanuit het Rijk vergoed krijgen. 

Zoals ik al aangaf in de antwoorden op de vragen van de VVD-fractie zal er in juni een 
tussenrapportage worden verstrekt aan de raad over COVID-19, de maatregelen, aantallen 
aanvragen en hoe we verder gaan. Deze tussenrapportage zal de stand van zaken t/m eind 
mei weergeven. 

 

3. Neemt het college de mogelijkheid in overweging 2020 met een negatief resultaat af te 
sluiten ? 

We gaan er op dit moment vanuit dat we de kosten als gevolg van de coronacrisis vanuit het 
Rijk vergoed krijgen. Afhankelijk van de uitwerkingen van de regelingen zal dit nog moeten 
blijken. 

 

4. Heeft het college al een idee over de manier waarop, bezien door de bril van deze crisis, met 
de begroting 2021 wordt omgegaan ? 

De begroting 2021 zal in eerste instantie opgesteld worden volgens de gebruikelijke 
richtlijnen. Hiermee blijft de begroting 2021 vergelijkbaar met andere jaren. De verwerking 
van de effecten van de coronacrisis zullen, voor zover bekend op het moment van opstellen 
van de begroting, eind juli 2020, uiteindelijk in de begroting meegenomen gaan worden. 
Hierdoor wordt het beeld duidelijk wat wel en wat niet het gevolg is op de begroting 2021 
vanwege COVID-19. 

 


